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ΕΡΩΣΗΗ 

Προσ: τον Τπουργό Εςωτερικών, κ. Μαυρουδή Βορίδη 

 

Θζμα: Εντείνεται ο προβληματιςμόσ για τισ διαδικαςίεσ και την πορεία υλοποίηςησ του 

Προγράμματοσ «Αντώνησ Σρίτςησ». 

 

Προβλθματιςμόσ επικρατεί ςτθν Τοπικι Αυτοδιοίκθςθ για τθν εξζλιξθ του Προγράμματοσ 
«Αντϊνθσ Τρίτςθσ», με τουσ Διμουσ -εντόνωσ εδϊ και χρόνια ζωσ και ςιμερα- να καταγγζλλουν 
κακυςτεριςεισ ςτθν υλοποίθςι του, να εκφράηουν επιφυλάξεισ για τθν ορκότθτα του κεςμικοφ του 
πλαιςίου και ςε κάκε ευκαιρία να υπογραμμίηουν τισ ανθςυχίεσ τουσ για τθν περαιτζρω εξζλιξι του. 

Αξίηει, ωσ ζνα μόνο παράδειγμα, να αναφερκεί θ αναφορά του Προζδρου του ανϊτατου 
ςυλλογικοφ οργάνου τθσ Πρωτοβάκμιασ Αυτοδιοίκθςθσ, τθσ Κεντρικισ Ζνωςθσ Διμων Ελλάδασ 
(ΚΕΔΕ), Δθμάρχου Δ. Παπαςτεργίου, ςτθν τελευταία ςυνεδρίαςθ του Διοικθτικοφ τθσ Συμβουλίου τθν 
27θ/1/2022, που περιείχε ςαφείσ αιχμζσ για τθν επάρκεια ςοβαρότθτασ του Υπουργείου Εςωτερικϊν 
επί του Προγράμματοσ «Αντϊνθσ Τρίτςθσ», δθλϊνοντασ επί λζξει: «(...) Το είπαμε και ςτο 
προθγοφμενο Δ.Σ., πλζον ςιμερα κλείνουμε δφο μινεσ που δεν ζχει γίνει καμία Επιτροπι του 
“Τρίτςθσ”. Υπάρχουν διάφορα ηθτιματα ςτον “Τρίτςθσ” και τα ξζρουμε. Αυτό, όμωσ, το οποίο ξζρουμε 
καλφτερα ωσ Διμοι είναι πωσ ο χρόνοσ περνάει και θ αγωνία των Διμων και των Δθμάρχων για να 
εντάξουν και να προχωριςουν ζργα είναι ακόμα μεγαλφτερθ. Συνεπώσ, ηθτάμε από το Υπουργείο 
άμεςα να αςχοληθεί ακόμα περιςςότερο και πιο ςοβαρά με τον “Τρίτςθ” προκειμζνου να ενταχκοφν 
τα υπόλοιπα ζργα. (...)». 

 
Από τισ εκτενείσ παραμζτρουσ που χριηουν επανεξζταςθσ, αξίηει ενδεικτικά να εςτιάςουμε ςτο 

μείηον ηιτθμα των οριςκζντων πλαφόν ανά Διμο και τθ διαδικαςία τιρθςθσ ι παράκαμψθσ αυτϊν. 
Αναλυτικότερα, ςτθν αρικμ.22766/9.4.2020 Κοινι Υπουργικι Απόφαςθ «Ειδικό Αναπτυξιακό 

Πρόγραμμα ΟΤΑ Α’ και Β’ βακμοφ, Συνδζςμων Διμων και Νομικών Προςώπων ΟΤΑ: Πρόγραμμα 
Ανάπτυξθσ και Αλλθλεγγφθσ για τθν Τοπικι Αυτοδιοίκθςθ ”Αντώνθσ Τρίτςθσ“» (Β’ 1386)», ωσ ζχει 
πολλάκισ διαδοχικά τροποποιθκεί και ιςχφει, ςυγκεκριμζνα ςτθν παρ.3 του άρκρου 6 ζχετε κζςει 
ανϊτατα όρια ςυνολικοφ προχπολογιςμοφ (πλαφόν) προτάςεων που μποροφν να ενταχκοφν ςτο 
Πρόγραμμα ανά κατθγορία δυνθτικϊν δικαιοφχων. 

Ταυτόχρονα, ςτθν παρ.7 του ίδιου άρκρου, ωσ ιςχφει, ζχετε κεςπίςει “παράκυρο” παράκαμψθσ 
των πλαφόν που εςείσ ορίςατε, προβλζποντασ ότι: «7. Κατ’ εξαίρεςη, κατόπιν ειςιγθςθσ τθσ 
Επιτροπισ Αξιολόγθςθσ, ο Υπουργόσ Εςωτερικών δφναται, με ειδικώσ αιτιολογθμζνθ απόφαςι του, 
να εντάξει προτάςεισ που υπερβαίνουν τον ςυνολικό προχπολογιςμό που αντιςτοιχεί ςτον δυνθτικό 
δικαιοφχο και οι οποίεσ αφοροφν ςε ζργα με ςθμαντικό περιβαλλοντικό, υγειονομικό ι αναπτυξιακό 
αποτφπωμα ςτισ τοπικζσ κοινωνίεσ, ιδίωσ δε ζργα, θ υλοποίθςθ των οποίων υπαγορεφεται από 
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υπζρτερουσ λόγουσ δθμόςιασ υγείασ και διαςφάλιςθσ τθσ περιβαλλοντικισ αειφορίασ και ζργα, θ 
υλοποίθςθ των οποίων είναι αναγκαία για τθ ςυμμόρφωςθ τθσ χώρασ με τισ υποχρεώςεισ που 
απορρζουν από τθν ενωςιακι νομοκεςία.» 

 
Από την πρώτη ςτιγμή είχαμε εκφράςει την αντίθεςή μασ τόςο ςτον τρόπο κακοριςμοφ των 

πλαφόν, με πλείςτα επιχειριματα που είναι γνωςτά και δεν χριηουν εκ νζου επανάλθψθσ (ςχετικι θ 
αρικμ. 5856/10.4.2021 Ερϊτθςι μου, από κοινοφ με τον Βουλευτι Ηρακλείου κ. Βαςίλειο 
Κεγκζρογλου), όςο και ςτθ διακριτικι ευχζρεια που παράλλθλα δόκθκε ςτον Υπουργό “να λφνει και 
να δζνει”, υπερβαίνοντασ τα πλαφόν βάςει γενικόλογα διατυπωμζνων κριτθρίων. 

Ζκτοτε, ςτουσ μινεσ που πζραςαν, ςτουσ αυτοδιοικθτικοφσ κόλπουσ διατυπϊνονται ερωτιματα, 
μεταξφ άλλων, όχι μόνο για το φψοσ των πλαφόν, αλλά και για τθν πρακτικι εφαρμογι τθσ κατ’ 
εξαίρεςθ διαδικαςίασ τθσ παρ.7 υπζρ οριςμζνων τοπικϊν αιτθμάτων ζναντι άλλων.  

 
Δεδομζνου ότι ζχει παρζλκει πολφμθνο χρονικό διάςτθμα από τθ ςτιγμι που τροποποιιςατε τθν 

προμνθςκείςα ΚΥΑ, κεςπίηοντασ τα πλαφόν και τθν ταυτόχρονθ δυνατότθτα παραβίαςισ τουσ, 
Δεδομζνου ότι γενικότερα τα παράπονα, θ κριτικι και θ αναςτάτωςθ εκ μζρουσ των Διμων για το 

ςυγκεκριμζνο Πρόγραμμα διαιωνίηονται επαναλαμβανόμενα, οδθγϊντασ ςε απϊλεια πολφτιμου 
χρόνου για τθν τοπικι ανάπτυξθ,  

Δεδομζνου ότι κάκε χρθματοδοτικό και αναπτυξιακό Πρόγραμμα για τουσ ΟΤΑ απαιτείται να 
χαρακτθρίηεται πρωτίςτωσ από απόλυτθ διαφάνεια, ςτοιχείο που εν προκειμζνω δεν διαςφαλίηεται 
μόνο με δθμοςιοποίθςθ των επιμζρουσ Αποφάςεων εντάξεων ζργων, αλλά δζον όπωσ 
ςυμπλθρϊνεται από γνϊςθ των αιτθμάτων που τθν ίδια ςτιγμι μζνουν ανζνταχτα και από τθ 
ςυνολικι εικόνα εφαρμογισ κάκε διαδικαςίασ, 

Δεδομζνου ότι ιδθ ζχει τελειϊςει θ μιςι αυτοδιοικθτικι περιόδοσ και τα χρονικά περικϊρια που 
πλζον απομζνουν ςτουσ νυν Αιρετοφσ για τθν υλοποίθςθ των αναγκαίων ζργων προσ όφελοσ των 
τοπικϊν κοινωνιϊν, όλο και ςτενεφουν,  
 

Ερωτάται ο κ.Τπουργόσ: 

1) Ζχουν εφαρμοςτεί ςτθν πράξθ οι διατάξεισ τθσ παρ.7 του άρκρου 6τθσ αρικμ.22766/9.4.2020 
ΚΥΑ ωσ ιςχφει; 
 

2) Εάν ναι, 

α)Για ποιουσ ςυγκεκριμζνουσ Διμουσ εφαρμόςτθκε θ κατ’ εξαίρεςθ διαδικαςία τθσ παρ.7;  

β)Ποια ζργα εντάχκθκαν κατ’ εφαρμογι τθσ;  

γ)Ποιο κριτιριο επζβαλε τθν υπζρβαςθ του πλαφόν για κάκε ζργο από αυτά; 

δ)Υπιρχαν/υπάρχουν άλλα αιτιματα Διμων που αιτοφνταν/αιτοφνται εφαρμογι τθσ 

παρ.7, με κατ’ εξαίρεςθ υπζρβαςθ των δικϊν τουσ πλαφόν ,και δεν ικανοποιικθκαν; Από 

ποιουσ Διμουσ και για ποια προτεινόμενα ζργα εκάςτου; 

ε)Για ποιουσ ςυγκεκριμζνουσ λόγουσ προτεραιοποιικθκε θ παράκαμψθ του πλαφόν για 

τουσ μεν Διμουσ και όχι για τουσ άλλουσ;  

ςτ)Υπιρχαν Ειςθγιςεισ τθσ Επιτροπισ Αξιολόγθςθσ για όλεσ τισ ανωτζρω (β) εντάξεισ; 

Ήταν ςφμφωνεσ με τισ εντάξεισ βάςει τθσ κατ’ εξαίρεςθ διαδικαςίασ τθσ παρ.7; Είχαν 

λθφκεί ομόφωνα ι κατά πλειοψθφία; 
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3) Για ποιο λόγο προκλικθκαν οι -καταγγελλόμενεσ από τουσ Αιρετοφσ τθσ ΚΕΔΕ- κακυςτεριςεισ 
ςτισ ςυνεδριάςεισ τθσ αρμόδιασ Επιτροπισ; 

4) Ποιο είναι το ςτάδιο εξζλιξθσ των ιδθ ενταχκζντων ζργων; Πόςα ζχουν ςυμβαςιοποιθκεί; 
Ποιοσ είναι ο βακμόσ απορρόφθςθσ των πόρων του Προγράμματοσ; 

5) Ποιεσ προτάςεισ Διμων εκκρεμοφν αυτι τθ ςτιγμι προσ ζνταξθ; Από πότε ζχει υποβλθκεί θ 
κακεμία; 

6) Επαρκεί ο ιςχφων προχπολογιςμόσ του Προγράμματοσ για τθν υλοποίθςθ του ςυνόλου των 
ενταχκζντων και των εκκρεμϊν προσ ζνταξθ ζργων;  

7) Σε ποιεσ ενζργειεσ προτίκεςτε να προβείτε για τθν άμβλυνςθ του κλίματοσ δυςαρζςκειασ και 
ζντονθσ ανθςυχίασ Αιρετϊν, που εκφράηονται επανειλθμμζνωσ κατά τισ ςυνεδριάςεισ τθσ 
ΚΕΔΕ, αλλά και ςε πλείςτεσ περιπτϊςεισ ςε τοπικό επίπεδο ανά τθ Χϊρα; Ποιο κα είναι το 
χρονοδιάγραμμα υλοποίθςθσ κάκε ενζργειάσ ςασ; 

      

         Η Ερωτώςα Βουλευτήσ 

      Ευαγγελία Λιακοφλη 

           

                                                          

       

 

 

 

 

 

 




